
Zápis z jednání Redakční rady Hornopočernického zpravodaje  

ze dne 20.5.2021  

Předsedající: Martin Velíšek 

Přítomni: Martin Velíšek (předseda komise), Jan Brunner, Klára Pazderková, Růžena 

Beránková, Mgr. Iva Rosová, Mgr. Alžběta Cibochová, Lenka Bartáková (redaktorka) 

Omluveni: - 

Neomluveni: - 

Host: - 

Zapisovatel: Kateřina Tremlová 

 

Program: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu  

3. Oznámení o rezignaci člena RR Petra Venclíčka 

4. Projednání podnětu zastupitelek Karly Polydorové a Jany Hájkové (spolek Oživení) 

5. Informace o jednání redaktorky a předsedy RR se zástupci MČ Praha 20 

6. Připravované číslo HPZ 

1. posouzení zařazení příspěvků, které byly dodány po termínu uzávěrky (čl. 2., odst. 4 

Statutu HPZ) 

2. posouzení naplňování Statutu HPZ (celý Statut HPZ) 

3. podněty redaktora HPZ (čl. 3, odst. 7 Statutu HPZ) 

4. podněty redaktora HPZ (čl. 4, odst. 4 Statutu HPZ) 

5. podněty a připomínky k sazbě 

6. výběr osobnosti/í (čl. 3, odst. 2 Statutu HPZ) 

7. Závěr 

 

Průběh jednání: 

 

• Předseda RR zahájil jednání v 9 hod. 

• RR jednomyslně schválila navržený program 

• K bodu 3: Členové Redakční rady vzali na vědomí rezignaci Mgr. Petra Venclíčka 

a dovolují si tak vyzvat Radu městské části Praha 20 o doplnění člena 



přijaté usnesení: Redakční rada s ohledem na rezignaci Mgr. Petra Venclíčka 

žádá Radu městské části Praha 20 o doplnění člena RR Hornopočernického 

zpravodaje 

 

• K bodu 4: RR projednala a jednohlasně podpořila podnět zastupitelek paní K. 

Polydorové a J. Hájkové na zapojení do projektu hodnocení radničního periodika 

spolkem Oživení, z. s. 

přijaté usnesení: Redakční rada jednomyslně doporučuje zapojení Městské části 

Praha 20, respektive Hornopočernického zpravodaje do projektu hodnocení 

radničního periodika spolkem Oživení, z. s.  

 

• K bodu 5: Pan předseda s paní redaktorkou informovali o proběhlé schůzce se 

zástupci městské části Praha 20, která se uskutečnila v pondělí 17. 5. 2021. 

Předseda RR bude její členy informovat o termínu projednání podnětů vzešlých 

z mimořádného jednání RR 31. 3. 2021 představiteli vedení MČ. 

• K bodu 6.1.: Paní redaktorka konstatovala, že příspěvky Divadla Horní Počernice 

byly dodány pozdě, a vysvětlila důvody, které k tomu vedly. RR příspěvky dodané 

po termínu akceptovala. Nicméně všichni přítomní se shodli na faktu, že 

nedodržování termínu uzávěrky paralyzují činnost nejen Redakční rady (není 

k dispozici náhled pro posouzení na jednání RR), ale hlavně zásadním způsobem 

komplikují práci grafiků. S návratem k (epidemiologicky) normálnímu fungování 

navrhuje RR důrazně informovat všechny přispěvatele o nutnosti dodržovat termín 

uzávěrky s tím, že od zářijového čísla nebude RR opožděné příspěvky ze shora 

uvedených důvodů uveřejňovat.  

přijaté usnesení: Redaktorka bude znovu informovat všechny přispěvatele o 

nutnosti dodržovat termín uzávěrky a současně o skutečnosti, že od zářijového 

čísla nebude RR v tomto směru benevolentní a příspěvky došlé po tomto 

termínu nebudou uveřejněny (zdůvodnění viz výše). 

 

• K bodu 6.3.: Redakční rada hlasováním jednomyslně konstatuje, že žádný 

z příspěvků zastupitelů pro toto číslo, zaslaných redaktorkou, nenaplňuje potřebu 

předat příspěvek k reakci. 

přijaté usnesení: žádný z příspěvků zastupitelů nenaplňuje potřebu předat 

příspěvek k reakci. 

 

• RR se vrátila k otázce „podpisu“ příspěvku zastupitelů (projednáno na 

mimořádném jednání RR 31. 3. 2021). Členové RR znovu opakují, že je třeba 



upravit jeho podobu. V současnosti není výjimkou „podpis“ v rozsahu téměř 130 

znaků. Značně se tím komplikuje odhad rozsahu tiskových stran, ale také grafická 

jednota. Předseda RR seznámil členy s jednoduchou a přehlednou podobou 

„podpisu“ zastupitelských příspěvků v radničních periodikách např. Prahy 3, 6, 7 či 

Žďáru nad Sázavou, která konvenuje návrhům odhlasovaným v této věci na 

mimořádném jednání RR 31. 3. 2021. Členové RR znovu upozorňují na faktické 

komplikace spojené se slučováním znaků zastupitelů ve prospěch volebního 

uskupení (článek 9, Statut HPZ). RR mimo jiné nemá nástroj, jak zjistit aktuální 

vztahy ve volebních uskupeních a fakt, kdo případně to které volební uskupení 

opustil, a tedy z toho plynoucí aktuální nárok na počet znaků. Na pozadí 

příslušného ustanovení Statutu HPZ členové RR nesouhlasí se stanoviskem 

tajemnice Úřadu MČ tak, jak bylo sděleno zastupitelce Karle Polydorové. Členové 

RR žádají paní JUDr. Barboru Lukšovou Frantovou, tajemnici ÚMČ Praha 20, aby 

se zúčastnila příštího jednání RR dne 24. 6. 2021 v 9 hod. a poskytla v této věci 

RR zdůvodnění výkladu příslušného článku Statutu HPZ v tomto konkrétním 

případě, ale i pokud jde o obecný princip. 

přijaté usnesení: RR žádá paní JUDr. Barboru Lukšovou Frantovou, tajemnici 

ÚMČ Praha 20, aby se zúčastnila příštího jednání RR dne 24. 6. 2021 v 9 hod. a 

poskytla jejím členům zdůvodnění výkladu článku 9 Statutu HPZ. 

 

• K bodu 6.5.: Předseda RR se spojil s grafikem Vojtěchem Jasanským a domluvili 

se na debatě ke grafické podobě HPZ. Předseda RR má připravené konkrétní 

body k řešení. Předseda RR navrhuje z ekologického i finančního důvodu změnu 

papíru, na který se HPZ tiskne. Paní Růžena Beránková konstatuje, že právě 

v současné době obdržela od tiskárny avízo, že pravděpodobně dojde ke zdražení 

papíru. RR vnímá tuto skutečnost jako popud k hledání úspory právě cestou 

změny papíru a tuto změnu jednomyslně doporučuje. Pan předseda přislíbil, že 

tuto otázku projedná s radním, který má HPZ ve své gesci, tedy panem 

místostarostou Ing. Čápem. 

přijaté usnesení: RR navrhuje změnit druh papíru pro tisk HPZ ve prospěch 

ekologicky a ekonomicky příznivější varianty. 

 

• Předseda RR ukončil jednání v 11 hod. 

 

Příští číslo HPZ 

Uzávěrka: 10.6.2021 



Příští jednání Redakční rady se bude konat ve čtvrtek 24.6.2021 v 9 hodin v Kulturně 

komunitním centru (knihovna) Náchodská č.p. 754 

Zapsala: Kateřina Tremlová 

Ověřovatel zápisu: Martin Velíšek 

 

 


